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PROTOKÓŁ  
z obrad XII Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia  25 października 2019r.  
  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1100 
Obecnych radnych 14 (nieobecni na posiedzeniu: S.Książkiewicz) 
Obecnych sołtysów 16( nieobecni na posiedzeniu A. Rogińska, J. Kulmaczewska, M.Bahr, T.Niemczyk) 
Podjęto uchwały od  Nr XII/82/2019 do Nr XII/87/2019. 
 
 

Porządek posiedzenia. 
 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 

Wiceprzewodniczący odczytał klauzulę RODO. Poinformował obecnych na sesji ,że na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 
uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz.U.UE.L. z 2016r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO”- właściciel urządzenia 
nagrywającego do obsługi Rady Gminy informuje, że sala konferencyjna w urzędzie jest objęta monitoringiem. Czyli 
jeśli Państwo decydują się na uczestnictwo w sesji, muszą wiedzieć o tym że obraz jest nagrywany jak i również dźwięk.  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram XII sesję Rady Gminy Sorkwity.                                 
W naszym przypadku ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy                                          
14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Witam serdecznie wszystkich  Pana Wójta Józefa Maciejewskiego, zaproszonych gości z LGD mazurskie Morze, Panią 
Sekretarz, Panią Mecenas, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych,  oraz pracowników urzędu                      
i mieszkańców.  
 
Dot. pkt.2 Prezentacja i informacje dotyczące działalności Lokalnej Grupy Działania „Mazurskie Morze”                       
w Orzyszu.  
Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania "Mazurskie Morze" powstało, by umożliwić mieszkańcom sześciu gmin 
leżących wokół jeziora Śniardwy, czyli: Biała Piska, Mikołajki, Orzysz, Piecki, Pisz i Ruciane-Nida, wykorzystanie 
unijnych środków dostępnych w ramach osi 4 LEADER Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w latach 2007-2013. 
Siedzibą stowarzyszenia jest Biuro w Orzyszu. W 2015 roku powiększyliśmy obszar działania o kolejne gminy - 
Sorkwity i gminę wiejską Mrągowo.  Na działalność LGD „Mazurskie Morze” w ramach osi 4 PROW 2007-2013 
składa się realizacja założeń Lokalnej Strategii Rozwoju. W głównej mierze jest to budowanie kapitału społecznego na 
wsi, który ma się przyczynić do pobudzenia zaangażowania społeczności lokalnej na rozwój obszaru wiejskiego. 
Działania aktywizujące, promocyjne, szkoleniowe jakie są prowadzone przez Lokalne Grupy Działania mają na celu 
rozwój obszarów wiejskich. Działania te są traktowane ze szczególną uwagą, z powodu niskiego poziomu aktywności 
oraz zaangażowania społeczności wiejskiej w struktury lokalne, a także ich niechęć do współpracy. 

Zakres działania: W ramach działania, pomoc jest przyznawana LGD na realizację aktywności zgodnie z listą kosztów 
kwalifikowalnych określoną w odrębnych przepisach. Pomoc przyznawana w ramach działania może w szczególności 
dotyczyć: 

1. badań nad obszarem objętym LSR; 

2. informowania o obszarze działania LGD oraz o LSR; 

3. szkolenia kadr biorących udział we wdrażaniu LSR; 

4. wydarzeń o charakterze promocyjnym związanych z obszarem działania LGD i LSR; 

5. szkolenia lokalnych liderów; 

6. animowania społeczności lokalnych; 

7. koszty bieżące LGD (koszty administracyjne związane z działalnością LGD). 
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Celem programu i naszej organizacji jest podniesienie jakości życia na wsi i obszarach wiejskich dzięki oddolnym 
inicjatywom naszych rolników, mieszkańców, przedsiębiorców, stowarzyszeń i gmin. Na ten cel Unia Europejska 
przekazuje nam około dziewięciu milionów złotych. Lokalna Grupa Działania jest organizacją szczególną. Z woli 
ustawodawcy, ma być organizacją prawdziwie apolityczną, transparentną i w pełni reprezentującą interesy 
wszystkich grup zamieszkujących naszą ziemię. Stąd wśród członków są obecne gminy, stowarzyszenia, 
przedsiębiorcy, rolnicy i mieszkańcy. Każdy członek ma równe prawa i jeden głos, czy to pojedynczy rolnik czy 
gmina 

Dot. pkt.3   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę                                
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  
 
   1)    Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 

2) Prezentacja i informacje dotyczące działalności Lokalnej Grupy Działania „Mazurskie Morze”                                         
w Orzyszu.  

3) Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu z XI  sesji.  
5) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sorkwity w roku szkolnym 2018/2019. 
6) Opinia Zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika Sądu Rejonowego w Mrągowie z dnia                                        

26 września 2019r.  
7) Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyboru ławników na kadencję w latach 2020 – 2023.  
b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia 21 grudnia 

2018r. 
c) zmiany Statutu Gminy Sorkwity. 
d) przystąpienia do Stowarzyszenia Wielkich Jezior Mazurskich 2020.  
e) ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od nieruchomości, na 

których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe.  

f) przyjęcia programu Współpracy Gminy Sorkwity z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami określonymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.                               
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2020 rok.  

8) Interpelacje i wnioski radnych. 
9) Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
10) Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
11) Sprawy różne. 
12) Zamknięcie sesji 

 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  –proszę o zgłaszanie wniosków o zmianę                           
w porządku obrad dzisiejszej sesji. Nie widzę. Stwierdzam, że porządek obrad zostaje bez zmian 

 
Dot. pkt. 4   Przyjęcie protokołu z X sesji  

 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu.                                           
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu                      
z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 14 radnych; 
                  „za” - 14 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
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Dot. pkt 5  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sorkwity w roku szkolnym 2018/2019. 
Załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Dot, pkt 6. Opinia Zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika Sądu Rejonowego w Mrągowie z dnia                                         
26 września 2019r.  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta odczytała opinię Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławnika 
Sądu Rejonowego w Mrągowie z dnia 26 września 2019r.dotycząca kandydatów na ławnika, w szczególności                              
w zakresie spełniania przez nich wymogów określonych w ustawie. 
 
 
Dot.pkt.7. podjecie uchwał w sprawie:  
 
7a- wyboru ławników na kadencję w latach 2020 – 2023.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –w  związku z tym, że wybór ławników do sądów powszechnych 
odbywa się w głosowaniu tajnym proszę o powołanie Komisji Skrutacyjnej, która przeprowadzi wybory ławników. 
Proponuję przystąpić do powołania z Radnych 3 osobowej Komisji Skrutacyjnej. Bardzo proszę o zgłaszanie co 
najmniej 3 radnych do pracy w komisji.  

Stwierdzam, że do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono 3 radnych:  1.Zygmunt Duda 2. Justyna Gałka  3. Zuzanna 
Świniarska.  Czy wyrażają Państwo zgodę na członkostwo w Komisji Skrutacyjnej?  

Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej ?  

Kto z państwa Radnych jest za zamknięciem listy kandydatów do Komisji Skrutacyjnej?  

Głosowanie jawne: 
Głosowało -           14 radnych; 
                    „za” - 14 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” –  0 radnych 

Stwierdzam, że Rada Gminy Sorkwity powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego 
Rady Gminy Sorkwity. 

Ogłaszam 5 min minutową przerwę w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej oraz przygotowania kart do 
głosowania. 

 
PRZERWA 5 MIN 

( 955 do 1000) 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- Przewodniczący  Komisji Skrutacyjnej Zygmunt Duda zapozna   
Radnych z regulaminem głosowania, zasadami ważności głosów oraz przystąpi do wydawania kart do głosowania  
wyczytując kolejno z listy obecności.( Przewodniczący KS odczytał regulamin głosowania)  
Chwilkę poczekamy aż Komisja ustali ważności głosów i sporządzenia protokołu z przeprowadzonych wyborów 

Przewodniczący Komisji  Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonych wyborów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie wyboru ławników. 
Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 

Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję. Szczegółowo omówiono uchwałę na 
posiedzeniu komisji. 
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Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           14 radnych; 
                    „za” - 14 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” –  0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
7b- zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia 21 grudnia 2018r.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: Szczegółowo omówiono uchwałę na 
posiedzeniu komisji. 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           14 radnych; 
                    „za” - 14 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” –  0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
7c- zmiany Statutu Gminy Sorkwity 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję. Uchwała również została omówiona na komisji. 
Ja tylko przypomnę ,że zmiana związana jest z likwidacja jednostki ZOSz co wiąże się ze zmianami w Statucie Gminy 
Sorkwity.  
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 Głosowanie jawne: 
              Głosowało - 14 radnych; 
                        „za” - 14 radnych 
                „Przeciw”-   0 radnych 
       „ wstrzymał się” - 0 radnych 
        „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
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7d- przystąpienia do Stowarzyszenia Wielkich Jezior Mazurskich 2020.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Wójt Józef Maciejewski-  Proszę państwa pojawiła się możliwość przystąpienia do Stowarzyszenia WJM, przypomnę, 
że należymy również do Fundacji ochrony Wielkich Jezior Mazurskich, która zajmuje się troszkę inną problematyką.  
Przedakcesyjnie uczestniczyliśmy w tym roku w opracowaniu stosownej strategii, która mi przysłano. To jest strategia 
WJM do 2030roku już z konkretnymi danymi charakteryzującymi cały obszar, poszczególne gminy, określające tzw. 
słabe i mocne strony poszczególnych gmin. Z uwagi na to, że obejmuje on obszar Wielkich Jezior Mazurskich 
postanowiliśmy, uznaliśmy że warto spróbować taki akces przystąpienia przegłosować dzisiejszą uchwałą i zobaczymy 
co będzie. Jest to dokument opracowywany w obliczu nowej perspektywy finansowej , stara kończy się w przyszłym 
roku, a sa w nim uwzględnianie niektóre aspekty na których nam jako Gminie zależy np. kontynuowanie inwestycji w 
ramach gospodarki wodno- ściekowej, bo mamy w tej kwestii jeszcze sporo do zrobienia. Wiadomo, że w zespole 
łatwiej jest o aplikacje środków zewnętrznych, stąd też proponował bym taka uchwałę dzisiaj podjąć na sesji. Jeśli by 
się okazało że to stowarzyszenie nie spełnia naszych oczekiwań zawsze możemy z niego wystąpić.   
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
7e- ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od nieruchomości, na 
których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe.  
 
Maria Rolczyńska- powiem po krótce co się zmienia- nie ma możliwości wyboru czy ktoś chce segregować czy nie. 
Nie ma takiej możliwości. Te osoby, które miały deklaracje na segregowanie otrzymali informacje o złożeniu nowej już 
na segregację. Druga sprawa – gmina podjęła uchwałę ,że objęła systemem nieruchomości niezamieszkałe tam gdzie 
jest prowadzona działalność gospodarcza, właściciele tacy maja możliwość wyboru czy chcą być w systemie gminnym 
albo zawierają umowy z podmiotami indywidualnie. Kolejna zmiana wynikająca ze zmiany ustawy to opłata dla 
przewoźnika, która nie będzie opłata ryczałtową a będziemy płacić od tony. Opłata była jedna czy wywiózł 1 tonę czy 
10 ton, a teraz zapłacimy za każdą dodatkową tonę. Kolejna zmiana daje możliwość odliczenia stawki opłaty jeśli ktos 
będzie kompostował. Będziemy się przyglądać , jaka to będzie skala. Zmiana daje wiele możliwości ale musimy 
zmienić uchwały i będziemy to robić systematycznie. Dzisiejsza uchwała dotyczy domków letniskowych, 
zaproponowaliśmy opłatę roczna 160 zł od właściciela domków letniskowych. Jeśli właściciel nie wypełnia obowiązku 
wynikającego z ustawy i nie będzie selektywnie zbierał odpadów, stawka wynosi 320 zł. jeśli pracownik kontrolujący 
czy przewoźnik uzna ,że niema segregacji będzie opłata 320 zł. dziś wprowadzamy tę uchwałę, gdyż obowiązywać ma 
od stycznia 2020r i kolejno będziemy zmieniać  pozostałe. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały . 
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Głosowanie jawne: 
        Głosowało - 14  radnych; 
                  „za” – 14  radnych. 
             „przeciw”- 0 radnych 
  „wstrzymał się” - 0  radnych 
  „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
7d- przyjęcia programu Współpracy Gminy Sorkwity z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
określonymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 
2020 rok.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – program przyjmowany jest co roku przez radę Gminy. Sa to środki , 
które pochodzą z budżetu Gminy i w tym roku budżet wynosi 40.000 zł i tak jak wskazuje uchwała o te środki mogą 
występować organizacje pozarządowe i podmioty o działalności pożytku publicznego i chciałabym dodać dyrektorze 
GOK-u, że  Stowarzyszenie Bogactwo Mazur także może  takie środki wystąpić.  Konkurs będzie ogłoszony na 
początku przyszłego roku. 
Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Dot. pkt 8  Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Radna Maria Gałązka złożyła 3 interpelacje w sprawie: 
 
1.Przekazania informacji w zakresie informacji zawartych we wniosku o dofinansowanie zadania w ramach programu 
pod nazwą „Rządowy Program na Rzecz Rozwoju oraz Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej 
Infrastruktury Drogowej skierowanym do Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie dnia 13 
kwietnia 2018r.”  
2. Przekazania informacji zawartych we wniosku dot. przebudowy ul. Ogrodowej w Warpunach. 
  
Przewodnicząca rady Mariola Plichta- ja tylko dodam ,że dziwi mnie ta interpelacja z uwagi na to, że temat był 
poruszony na ostatniej sesji, na której byli obecni mieszkańcy Jędrychowa. Ja mam wrażenie, że  nie do końca ktoś 
rozumie o czym było mówione. Wyraźnie było powiedziane dlaczego taka decyzja została podjęta, wyraźnie były 
określone  warunki dlaczego Gmina zdecydowała  się nie przystąpić do remontu tej drogi. Dziwią mnie tego typu 
interpelacje i chciałabym  prosić radnych, żeby składając  interpelacje, składali je nie powtarzając treści, która jest tylko 
lekko zmieniona a sprawa jest ta sama. Absorbuje to pracowników urzędu, którzy i tak maja wiele innej pracy i dużo 
swoich obowiązków.  Sporządzając interpelacje i wnioski proszę skupić się na szczegółach i uzasadniać faktycznie 
dlaczego ta interpelacja jest składana i nie powtarzać ich, bo po raz kolejny otrzymałam interpelacje, na które 
odpowiadamy mam wrażenie już chyba 3 raz. Dlatego pozwolę sobie dziś nie odczytywać ich na sesji, jest to 11 stron . 
Dostępny sa w biurze rady a radni zostaną zapoznani z ich treścią na najbliższym posiedzeniu komisji.  
 
Radna Maria Gałązka-  to prawda co Pani powiedziała ale nie mniej jednak musiałam wykonać wole mieszkańców i 
rady sołeckiej. Gdyby nie było woli rady sołeckiej ja bym chętnie nie powtarzała tego. Tera jeśli chodzi o drogę w 
Mardkach: 
- proszę o zasięgnięcie informacji na temat remontu pobocza drogi czy został przeprowadzony zgodnie z wymogami. 
Proszę Państwa albo zakończę ten temat, albo trzeba będzie temat drążyć dalej. Co do drogi publicznej musimy mieć 
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100% pewność ,że spełnia ona wymogi. Po niej poruszamy się wszyscy, nasi bliscy. Jeśli byłoby to zrobione zgodnie z 
technika i wymogami nie ma problemu temat jest zakończony.  
Przewodnicząca Mariola Plichta- ja tylko dodam że urząd gminy nie jest organem kontrolnym aby kontrolować jak 
zostały wykonane drogi powiatowe czy wojewódzkie. Nie mamy wśród urzędników fachowców z dziedziny 
drogownictwa i narzędzi aby móc kontrolować czy to zostało wykonane ze sztuką. Po raz kolejny wracamy do 
tematu… 
Radna Maria Gałązka-  nie zrozumiałyśmy się..ja proszę o zasięgnięcie informacji, tylko tyle. Czy ja sama mam pisać 
do PZD? 
Przewodnicząca Mariola Plichta- ale PZD odniósł się ostatnio na piśmie, że droga została wykonana w miarę 
możliwości i wracamy  znowu do tego samego tematu.. 
Radna Maria Gałązka- ale spokojnie, wyjaśnijmy ..ja się tu przy niczym nie upieram. W piśmie skierowanym przez 
PZD do pana Wójta  był zapis ,że droga nie spełnia wymogów. Był tam przeprowadzony remont, coś tam zrobiono… 
Przewodnicząca Mariola Plichta- jaki jest Pani wniosek, interpelacja? 
Radna Maria Gałązka- proszę o zasięgniecie informacji czy zostało wykonane to zgodnie z wymogami. Wiadomo, że 
gmina nie ponosi odpowiedzialności za drogi powiatowe. I ostanie już .. 
3. Korzystając z uchwały nr VI/45.2019 podjętej przez nas 27 marca 2019r w kwestii diet- korzystając z uchwały 
składam wniosek o przyznanie diety w wyższej wysokości zgodnie z zapisem zawartym w § 2 pkt 3  przywołanej 
uchwały. 
 
Radny Zygmunt Duda- ja chciałbym swoja interpelacje skierować do pana Wójta. Wiem, że jest planowane 
powiększenie parkingu, prosiłbym o przyspieszenie prac.  
 
Treść składanych interpelacji oraz odpowiedzi na nie można znaleźć na Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 
Sorkwity w zakładce organy gminy/ interpelacje i zapytania.   
 
 
 
Dot. pkt 11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
 
Przewodnicząca Mariola Plichta-  tak jak wspomniałam wcześniej…wpłynęły 4 interpelacje: Radnej Zuzanny 
Świniarskiej, Marii Gałązka i dwie Janiny Łukaszuk. Na wszystkie interpelacje Panie radne otrzymały odpowiedzi 
zgodnie z zachowanym terminem.   
Interpelacje i odpowiedzi sa do wglądu w Biurze Rady i dostępne na BIP Sorkwity.  
 
 
 
Dot. pkt 9. Informacja Wójta o pracach w okresie między sesjami.   
 
Od ostatniej XI sesji Rady w dniu 27.09 br., wydałem jako Wójt Gminy  14 zarządzeń oraz przygotowaliśmy                           
6 projektów uchwał, które na dzisiejszej sesji były procesowane. I tak kolejno  uczestniczyłem w: 
 

- 30.09- podpisanie umowy projekt pn. „ Uruchomienie e-usług i elektronicznego dostępu do informacji   
przestrzennej w Gminie Sorkwity” 

- 1.10 odprawa z dyrektorami szkół; 

- 3.10- uczestniczyłem w festiwalu promocji gospodarki Warmii  i Mazur; 

- 3.10- inauguracja roku akademickiego uniwersytetu trzeciego wieku w CKiT w Mrągowie; 

- 4.10-ćwiczenia w ramach gminnej koncentracji gminnych jednostek OSP. 

- 5.10 – uczestniczyłem w dożynkach sołeckich w Maradkach; 

-6.10- uczestniczyłem w nabożeństwie w parafii Ewangelicko-Augsburskiej w Sorkwitach  

- 7.10 – walne zgromadzenie LGD Mazurskie Morze; 

- 8.10- odbiór pogwarancyjny świetlicy w Gizewie i odbiór ostateczny kapitalnego remontu dachu na strażnicy w 
Warpunach; 
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- 10.10- spotkanie informacyjne w ramach Stowarzyszenia 16-tka; 

-  11.10 – spotkanie informacyjne LGD Mazurskie Morze w Orzyszu ; 

-  14.10- uczestniczyłem w apelu z okazji dnia Edukacji Narodowej w Sorkwitach i tego samego dnia odbyło się 
spotkanie z emerytami nauczycielami, obsługa itp.; 

- 15.10- otwarcie Sali tradycji pożarniczej w Grabowie; 

- 16.10- 18.10- ślubowanie I klas SP w Warpunach, tego samego dnia uczestniczyłem w obchodach 59 rocznicy 
powołania WOSZK w Mrągowie. 

Dot.pkt 10. Sprawy różne.  
 
Radna Barbara Zmitrowicz- Wiszniewska- Proszę o skierowanie pisma do PZD o naprawienie dziur na drodze 
Gieląd –Choszczewo. Oczywiście też nie załatwiona sprawa obgryzionej krawędzi drogi gielądzkiej od zjazdu z 16-tki. 
Bardzo proszę o skierowanie stosownego pisma.  
 
Radna Maria Gałązka- kontynuując ten sam temat o  wystąpienie z wnioskiem do PZD o naprawienie drogi 
Jędrychowo- Grabowo. Tak złego stanu drogi jak jest w tej chwili nie było już od dawna.  
 
Radny Zygmunt Duda- przedstawiciel Zarządu Dróg był w Rybnie w związku z interpelacja wcześniejszą. Przyjęli 
wniosek ale nie wiedza kiedy będzie to zrealizowane, nią maja pieniędzy. 
Ponadto mam prośbę do pana Wójta jeśli pan będzie na posiedzeniu LGD proszę o zwrócenie się o to aby zadbać o 
zarybienie w jeziorach. Turyści kupują karty rybackie a nie maja co łowić.  
 
Radny Manfred Zembowski- proszę o dopisanie do wniosku sprawę przepustu przy drodze powiatowej z Choszczewa 
w kierunku Stancelewa. Przepust pod drogą powiatową jest zawalony, przewróciło się tam drzewo.  
 
Sekretarz Małgorzata Rzekanowska- odczytała pinie Prezesa Sądu Rejonowego w Mrągowie w sprawie zapewnienia 
pracy osobom skazanym wyrokami.  
 
Radna Maria Gałązka-  czy jest jakaś ustawa, zapis prawny dokument , który nakazuje sołtysowi  sprawować taką 
odpowiedzialność nad skazanymi? Czy sołtys musi nadzorować na terenie swojego sołectwa takiego skazanego?  
Sekretarz Małgorzata Rzekanowska- sołtys nie musi nadzorować, jeśli ma problem z taka osobą powinien zgłosić się 
do mnie i w takim przypadku poprosimy ta osobę żeby odpracowywał u nas karę. Jeśli nie będzie to możliwe, jeśli kary 
nie odpracowuje tą sprawa zajmuje się kurator sądowy.  
 
 
 
Dot.pkt 11 Zamknięcie Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam XII Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
 
 
  Protokół sporządziła:                                                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy  
Magdalena  Krawczyk                                                                                                                         Mariola Plichta 


